
 
 
Člověk musí hodně procestovat 
aby poznal všechnu tu krásu, 
kterou může mít doma.  
                          (J. W. Goethe)  

 
 
Vážení spoluobčané. 
 
Letošní mírná zima se nám 
pomalu chýlí ke konci. Nechci 
teď mluvit o jejích 
nadprůměrných teplotních 
rekordech a nespokojených 
reakcích lyžařů na letošní 
sněhovou nadílku. Poslední 
měsíce byly v naší obci 
ovlivněny více než kdykoli 
jindy projevy vandalizmu, který 
vychází pravděpodobně z řad 
naší mládeže. Už jednou jsem 
na tuto situaci reagoval 
oslovením Vás všech ve 
zvláštním letáku. Situace se 
však nelepší a tak  nový druh 
zábavy ve formě rozbíjení oken 
a ničení dešťových svodů 
pokračuje dál. Je mi jasné, že 
tato situace je mnohdy podobná 
i v okolních obcích, ale přesto - 
žijeme na malé vesnici, 

většinou se všichni dobře 
známe a určitě nechceme, aby 
naše děti braly tento způsob 
zábavy za zcela běžný. Snad se 
podaří nalézt řešení, jak zabavit 
naše děti jiným způsobem, ale 
chci Vás ujistit, že v případě 
prokázaného vandalizmu budu 
situaci řešit ve spolupráci 
s policií, veřejným vyhlášením 
jmen a řešením v přestupkové 
komisi obce např. uložením 
veřejně prospěšných prací při 
úklidu obce.  
Dalším problémem, který nás 
trápí je průjezd kamionů naší 
obcí. Toto nelze zatím řešit 
v rámci zákonů ČR žádným 
opatřením, ani omezením 
průjezdu např. v nočních 
hodinách. Snad by mohly 
pomoci zvýšené pravidelné 
kontroly policie zaměřené na 
řidiče kamionů, kterým by se 

průjezd mimo dálnici tímto 
znepříjemnil a také měření 
rychlosti v obci, o které jsem již 
požádal DI Policie Břeclav. 
Důležité budou i prvky pasivní 
bezpečnosti- zvýraznění 
přechodů signálními značkami,  
noční osvětlení a nebo výstavba 
podélných zpomalovacích 
retardérů při budování nového 
svršku hlavní silnice. Žádná 
opatření však nepovedou k 
výraznějšímu snížení dopravy, 
snad jen zamezí jejímu dalšímu 
nárůstu. Ale nerad bych končil 
tento úvodní článek 
pesimisticky a tak věřím, že se 
podaří většinu problémů, které 
nás trápí, v budoucnu 
uspokojivě vyřešit. 
 

Vladimír Drbola 
starosta obce 



Ze zasedání obecního zastupitelstva      
 
27. prosince 2006  (zápis č. 3) 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2. Změnu č. 2 Územního plánu sídelního útvaru 

Starovičky (více na jiném místě). 
3. Rozpočtové opatření č. 4/2006. 
4. Rozpočtové provizorium na rok 2007 ve výši 

1/12 skutečných příjmů a výdajů roku 2006 a to 
každý měsíc po dobu, než bude schválen rozpočet 
na rok 2007, maximálně však do konce března 
2007. 

5. Navýšení poplatku za odpady na rok 2007 na 
400,- na občana. 

6. Třetí pracovní místo na VPP (veřejně 
prospěšných      pracích). 

 
Zastupitelstvo obce deleguje: 

1. Podle § 84 písm. g) zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích, ve znění pozdějších předpisů, jako 
zástupce obce pro práci v představenstvu 
společnosti VaK a  na všechny řádné, mimořádné 
a náhradní valné hromady obchodních 
společností, v nichž má obec majetkovou účast 
starostu Vladimíra Drbolu a jako náhradníka 
místostarostu Pavla Šafaříka.  

 
Zastupitelstvo obce neschvaluje: 

1. Příspěvek na pistolový radar Policii. 
2. Směnu pozemků s obcí Zaječí. 

 
 
 
26. ledna 2007  (zápis č. 4) 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1.   Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2.   Rovné střechy na garážích u Luže. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

1. Stavbu rodinného domku na parc. č. 324 (mezi 
čp. 130 a 230) v k.ú. Starovičky. 

 
Zastupitelstvo obce neschvaluje: 

1. Bezúplatný převod pozemku 1028/2 o výměře 
72m2 

               Krajskému úřadu. 
 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu: 

1. K prověření dalších náležitostí, ohledně vstupu 
obce do svazu měst a obcí. 

 

 
 

 
Záměr obce – změna Územního plánu 
sídelního útvaru Starovičky  
 
Zastupitelstvo obce Starovičky schválilo na svém zasedání 
dne 27. prosince 2006 záměr – změnu Územního plánu 
sídelního ůtvaru Starovičky. Navrhovaná  změna (č. 2) 
územního plánu by se měla zabývat řešením aktuální 
situace v návaznosti na budoucí plánované záměry obce.  
 

1. Úprava rozvojových ploch pro bydlení v lokalitě 
u hřiště – jihozápadní okraj obce. 

a) změna výhledové plochy označené C na 
rozvojovou plochu v rozsahu cca ½ od 
obce 

b) část rozvojové plochy D převést 
z návrhové do stabilizované z rozsahu 
uskutečněné zástavby a realizovaného 
záboru ZPF (cca ½ plochy od hřiště) 

c) vrátit část stávající rozvojové plochy D 
do ZPF – za realizovanou zástavbou 

2. Úprava rozvojových ploch pro bydlení na západ 
od obce – směrem na Šakvice. 

a. část rozvojové plochy B převést 
z návrhové do stabilizované z rozsahu 
uskutečněné zástavby a realizovaného 
záboru ZPF 

b. vymezit novou rozvojovou plochu 
navazující na plochu B směrem na 
Šakvice  

3. Vymezit novou rozvojovou plochu pro dopravní 
logistické centrum v lokalitě nad odpočívadlem u 
dálnice ve směru Břeclav – Brno. 

4. Převést realizované rozvojové plochy G, K1 a P1 
do stabilizovaných dle uskutečněné výstavby.  

5. Aktualizovat v územním plánu realizovanou 
zástavbu v obci. 

6. Zapracovat do územního plánu ochranné pásmo 
hřbitova. 

7. Zapracovat do územního plánu limity památek a 
válečných hrobů. 

8. Posoudit soulad platného územního plánu se 
schváleným územním plánem velkého územního 
celku Břeclavsko (ÚP VÚC) a případné 
nedostatky v územním plánu Starovičky  
zapracovat v souladu s ÚP VÚC. 

 
  
Upozornění   
 
Návrh obecního rozpočtu bude zveřejněn na úřední desce a 
v měsíci březnu bude projednáván na veřejném zasedání 
Obecního zastupitelstva obce Starovičky. 
 
                                         stranu připravila Hana Šmerdová 



 
Plnění rozpočtu v roce 2006      
 Příjmová část 
Místní poplatky na rok 2007     

 

Veškeré daně z příjmů, poplatky a 
dotace 

7 015 705,20 Kč 

Záležitosti těžeb. průmyslu a energetiky 34 133,00 Kč 
Nájmy z obecních budov 254 735,00 Kč 
Knihovna internet 1 365,00 Kč 
Příjmy – kniha Starovičky 61 800,00 Kč 
Prodej plynovodu Tálky 170 000,00 Kč 
Příjmy z prodeje pozemků 166 738,00 Kč 
Příjmy z úroků 77 996,61 Kč 
Ostatní příjmy (jistota na ČOV 
1525000,- 

1 635 229,30 Kč 

  
C e l k e m   p ř í j m y 9 417 702,30 Kč 
 
Výdajová část   
Vnitřní obchod, opravy 49 893,00 Kč 
Silnice (opravy, nové Tálky) 1 410 064,00 Kč 
Pozemní komunikace 50 211,05 Kč 
Vodní hospodářství (nové Tálky) 251 872,50 Kč 
Kanalizace – ČOV, nové Tálky, 
projekty 

1 187 503,00 Kč 

Základní školy – na žáky do Hust., V. P. 135 300,00 Kč 
Základní školy – místní ZŠ (provoz) 565 000,00 Kč 
Hudební činnost – dotace DH Palavanka 10 000,00 Kč 
Činnosti knihovnické (provoz) 55 136,00 Kč 
Záležitosti kultury – akce, kniha, 
kronika 

120 406,50 Kč 

Rozhlas a televize 1 899,00 Kč 
Zájmová činnost v kultuře – KD 80 743,46 Kč 
Záležitosti kultury – jubilanti 5 860,00 Kč 
Tělovýchovná činnost 32 000,00 Kč 
Tělovýchovná činnost – mládež, dresy 10 033,00 Kč 
Bytové hospodářství (revize, opravy) 6 827,25 Kč 
Veřejné osvětlení  (provoz)  100 658,66 Kč 
Veřejné osvětlení – nové Tálky 348 266,00 Kč 
Pohřebnictví  7 288,00 Kč 
Plyn – Tálky 10 712,00 Kč 
Příspěvek Mikroregion Hustopečsko 35 000,00 Kč 
Příspěvek na cyklotrasy 357 600,00 Kč 
Pozemky 140 480,00 Kč 
Sběr a svoz komunálních odpadů 411 161,90 Kč 
Protierozní a protipovodňové opatření 168 654,00 Kč 
Péče o vzhled obce, veřejná zeleň,  
VPP (údržba a platy) 

362 994,40 Kč 

Požární ochrana 11 487,96 Kč 
Zastupitelstvo obce (odměny, tel. popl.,  
cestovné 

799 924,43 Kč 
 

Činnost místní správy (provoz OÚ – 
energie, opravy, služby, platy 

738 999,25 Kč 

Volby (obdrženy dotace) 28 530,00 Kč 
Pojištění obecních budov 38 245,00 Kč 
  
V ý d a j e    c e l k e m  7 532 750,36 Kč 
 

Pozn. v přehledu jsou uvedeny jen hlavní kapitoly, 
informaci o drobných příjmech a výdajích lze získat na OÚ.  
(HŠ) 
 
Poplatek za odpady                                   400,- Kč na osobu 
Poplatek za užívání veřejné kanalizace      80,- Kč na osobu 
Poplatek za psa                                           50,- Kč 
Poplatek za psa užívajícího veřejné 
prostranství                                               150,- Kč  
 
Upozorňujeme občany, kteří ještě neuhradili poplatky, ať 
tak učiní do konce měsíce února. 
V měsíci březnu bude firma Hantály a.s. již kontrolovat 
svoz. 
Každý občan, který má v obci trvalý pobyt  je povinen 
uhradit obci poplatek za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů. (HŠ) 
 

Pozor – výměna řidičských průkazů 
   Na základě oznámení z Ministerstva dopravy Vás  
upozorňujeme na nutnost výměny řidičských průkazů 
vydaných od 1. července 1964 do 31. prosince 1993. 
Platnost těchto řidičských průkazů končí dnem 31. 12. 
2007. 

   Bližší informace naleznete na úřední desce obecního úřadu, 

případně na dopravně správních agendách vydávajícího úřadu dle 

místa trvalého pobytu držitele řidičského průkazu (pozn. pro 

obyvatele Staroviček jsou to Hustopeče). 

   Ke konci roku mohou být z provozních důvodů výměny 

řidičských průkazů spojeny s velmi dlouhým čekáním ve frontách 

na úřadech. Nelze opomenout, že řízením vozidla bez platného 

řidičského průkazu se řidič dopouští dopravního přestupku. Proto, 

prosím, s výměnou řidičských průkazů za nové neotálejte! 

 

Výměna občanských průkazů   
 
   Upozorňujeme, že dle nařízení vlády č. 
612/2004 ze dne 16.11.2004 je povinnost výměny 
občanských průkazů bez strojově čitelných údajů 
vydaných do:                                                          výměna 
do: 
31. prosince 1994                                       31. prosince 2005 
31. prosince 1996                                       31. prosince 2006 
31. prosince 1998                                       31. prosince 2007  
31. prosince 2003                                       31. prosince 2008 
 
 
 



 
Krátké zprávy  

V místní knihovně je internet 
zdarma  
 
   V souladu se zákonem o 
knihovnách a novele tohoto zákona 
č. 341 / 2006 Sb.  je obec povinna 
poskytnout veřejnosti bezplatný 
přístup k  internetu. Obyvatelé 
Staroviček mají od počátku roku 
2007 možnost využít tuto službu 
v místní knihovně. K dispozici jsou 
zde dva počítače s připojením 
k internetu. (zt) 
Provozní doba v knihovně:  
pondělí        16 – 18 hodin 
čtvrtek         16 – 18 hodin   

Palavanka na CD 
 
   Vy, kteří jste navštívili Vánoční 
koncert dechové hudby Palavanky 
v kulturním domě ve Starovičkách, 
jistě víte, že kapela nahrála své 
první cédéčko, které v prosinci 
slavnostně uvedla do života na 
koncertě ve Strachotíně a následně 
jej představila i ve Starovičkách. 
Posluchači zde naleznou celkem 13 
skladeb. ,,Jsou to skladby, které 
mají naši posluchači nejraději, které 
hrajeme nejčastěji na plesech, 
festivalech či na hodech“, uvedl 
kapelník Hynek Novotný. 
   Již delší dobu nachází muzikanti 
z Palavanky významnou podporu 
pro svou činnost ve Starovičkách. 
Obec jim vychází vstříc, poskytuje 
prostory kulturního domu ke 
zkouškám, na vydání prvního CD 
nosiče přispěla obec Starovičky 
částkou 10 000,- Kč. (zt) 
 
 

 

 
Oprava farního kostela sv. Kateřiny ve Starovičkách  
 
    V roce 2006 bylo započato s rozsáhlou opravou kostela sv. Kateřiny ve 
Starovičkách. Byla provedena výměna 
krovu, střecha byla pokryta novou krytinou Bobrovkou. Zároveň s tím bylo třeba 
provést další práce – dozdění a vysušení věnce, klempířské práce, hromosvod, 
vyklizení půdy včetně vysátí prachu, zateplení klenby vatou a folií. Finanční 
náklady na provedení výše uvedených prací představovaly částku 1 351 680,- Kč. 
Za lešení bylo zaplaceno dalších 83 506,- Kč a oprava omítek, obnova ciferníku 
hodin, nátěr fasády a nátěry oken a dveří si vyžádaly dalších 222 369,- Kč. Na 
půdě kostela byla provedena nová elektroinstalace v hodnotě  4 760,- Kč. 
 

 
 
   Celkem bylo v roce 2006 prostavěno 1 662 315 korun. Na tyto opravy obdržela 
farnost od Ministerstva financí příspěvek ve výši 1 400 000,- Kč a další příspěvek 
ve výši  200 000,- Kč obdržela od Jihomoravského kraje. 
   Upřímné Pán Bůh zaplať patří panu poslanci Šustrovi při zajištění finanční 
pomoci a farníkům, kteří bezplatně pomáhali při odklízení stavební sutě a úprav 
okolo kostela. A také dík Obecnímu úřadu za pochopení a pomoc. 
   V roce 2007 zbývá provést ještě sanační omítky soklové - část venkovní i 
vnitřní, odvedení dešťových vod a odvlhčení kostela a terénní úpravy okolí 
kostela. 

Václav Fišer, děkan 
Ve Starovičkách řádil Kirill   
 
   Letošní lednové počasí bylo charakteristické především svými teplotními 
rekordy. Ve středu 10. ledna dosáhly odpolední teploty až kolem 17 °C, na konci 
měsíce byla zveřejněna informace ČMU, ve které se říká, že letošní leden byl 
nejteplejším lednem za posledních 46 let. Na celém území ČR mrzlo v lednu 
pouze jeden den (26. ledna). 
   V lednu došlo i k jinému jevu, stojícímu za pozornost. Ve čtvrtek 18. ledna se 
celou Evropou přehnala silná vichřice, dosahující místy až síly orkánu. Vichřice, 
pojmenovaná Kirill, dosáhla naše západní hranice kolem 22 hodiny večerní. U 
nás na Jižní Moravě (i ve Starovičkách) jsme zaznamenali nejprudší bouři kolem 
jedné hodiny v noci. 

                                                                                                  (pokračování na 
str.6)

 



 
 
Naše chasa na Žofíně 
 
   Po předchozích vystoupeních  naší chasy s dechovou hudbou Hornobojani, 
jsme byli osloveni, zda bychom nechtěli vystupovat při natáčení televizního 
pořadu Vyhrávala kapela, který v České televizi uvádí náš spoluobčan Jožka 
Šmukař. 
   Nabídku jsme s radostí přijali a tak v pondělí 12. února v 9.30 hod. vyjela naše 
expedice o 12 členech (4 tančící páry a 4 ženy, které oblékaly naše děvčata do 
krojů) směr Horní Bojanovice. Zde se k nám přidali muzikanti – dechová kapela 
Hornobojani a jejich příznivci. Asi v 10.30hod. se plný dvoupatrový autobus 

rozjel do Prahy (cca 80 lidí). Kolem 15 
hod.  jsme dorazili na místo natáčení - 
slavný pražský Žofín!  
   Po vybalení věcí následovala zkouška, 
která trvala asi do půl šesté. Protože 
natáčení mělo začít až kolem 19.30 hod. 
tak jsme se rozhodli, že náš výlet 
spojíme s trochou vlastivědy a vydali 
jsme se obdivovat některé pražské 
pamětihodnosti, jako například Národní 
divadlo nebo Karlův most. Asi za 
hodinu jsme se vrátili zpět na Žofín, kde 
jsme se začali oblékat do krojů. 
   Konečně to přišlo - čas natáčení. Na 
všech byla vidět nervozita a napětí. 
Kapelu uvedl Jožka Šmukař a 
Hornobojani začali hrát verbuňk. To byl 
náš čas! Po verbuňku následovalo šest 
písní, při kterých jsme tančili. 
Po ukončení natáčení jsme se převlékli, 
nasedli do autobusu a jeli domů. Celou 
cestu jsme zpívali lidové písně, 
některým jsme se i přiučili. 
   Naše vystoupení v pořadu Vyhrávala 
kapela můžete sledovat na televizních 
obrazovkách na programu ČT1 v sobotu 
14. dubna kolem 10.45 hod. nebo 
v repríze v pátek 20. dubna kolem 15.20 
hod. 

                                                                        
Vladimír Drbola mladší 

  
 
Tříkrálová sbírka. 
 
   Tato sbírka se koná pravidelně u 
příležitosti Slavnosti Zjevení Páně – 
Tří Králů, tj. 6.1. vždy v rozmezí 14 
dní. Poprvé se ji podařilo 
zorganizovat v roce 2000 
olomouckou arcidiecézí. Na základě 
podpory, jaké se organizátorům 
dostalo od dobrovolníků i dárců, 
bylo v roce 2001 rozhodnuto o 
celorepublikovém konání sbírky. 
Tato sbírka se stala nejen tradicí 
naší země, ale představuje také 
pravidelný zdroj  podpory činnosti 
Charity, ať už u nás, nebo 
v zahraničí. 
   Když jsme se v roce 2000 snažili 
poprvé v naší obci tuto sbírku 
zorganizovat (pozn. po výzvě pana 
děkana Mons. Václava Fišera, jehož 
požádala Charita), měli jsme velké 
obavy, jak se k nám občané 
zachovají a jak se k této sbírce 
postaví obecní úřad, který jsme 
chtěli požádat o pomoc. 
 

 
 
 
   Naše obavy byly zbytečné. 
Obecní úřad nám vyšel maximálně 
vstříc.  
Pomohli s potřebným dozorem při 
zapečetění a následným 
rozpečetěním pokladniček, vyšli 
nám vstříc i s rozhlasovou relací. 
Víme, že ve všech obcích tomu tak 
nebylo. Vy, naši spoluobčané jste 
nás také velmi mile přijali. 
   Při prvním shánění koledníků nám 
ochotně pomohl ředitel školy pan 
Karel Pavliňák. Děti se ve škole 
naučily koledy, rodiče pomohli 
s výrobou kostýmů a společně jsme 
dětem ve škole vysvětlili, že dělají 
dobrou věc pro lidi v nouzi. 
   V roce 2000 jsme začínali se třemi 
skupinkami: 3 dospělí a 9 dětí. Dnes 
máme skupinek pět! 
   Každoročně před začátkem sbírky 
jezdíme s dětmi na Petrov - do 
brněnské katedrály, na slavnostní 
zahájení, kam jsme zváni otcem 
biskupem Mons.Vojtěchem  

 
 
 
Cikrle.Dopravu autobusem na toto 
setkání pro  
nás bezplatně organizuje Oblastní 
charita Břeclav. 
   Těší nás, že letošní již osmá 
sbírka byla v naší obci rekordní a je 
ve Starovičkách opravdovou tradicí. 
Děkujeme Obecnímu úřadu, že jsme 
byli opět mile přijati a pohoštěni. 
Rovněž náš dík patří Vám, naši 
spoluobčané, kteří nás mnohdy 
vyhlížíte a odměníte děti – 
koledníky i nějakou koledou. Vaše 
milé přijetí nás a hlavně děti 
motivuje do dalšího konání dobra. 
Přejeme Vám všem v tomto roce 
hodně úspěchů a pevné zdraví. Naši 
koledníčci se už zase těší na příští 
Tři Krále, aby Vám mohli opět 
zakoledovat. 
 

 
Jménem všech koledníků  

Anna Haluzová 
 

 



Koho jsme si zvolili  
 
Vážení čtenáři, obyvatelé Staroviček. V této rubrice se 
Vám v krátkém profesně zaměřeném životopisu představí 
naši zastupitelé. Nejprve starosta a místostarosta obce a 
následně v dalších číslech postupně, dle abecedního pořadí 
další členové obecního zastupitelstva.    
 
 
Pavel ŠAFAŘÍK 
 
Věk:  44 let 
Bydliště:  Starovičky 270 
Rodinný stav:  vdovec, 2 děti 
Dosažené vzdělání: úplné střední odborné 
               Po absolvování základní školy studium na SPŠ 
               Stavební, obor pozemní stavitelství v Hodoníně. 
 Studium zakončeno maturitou.  
Profesní kariéra: 
 1982- investiční technik- Sigma Hodonín 
 1982- 1984- základní vojenská služba 
 1984- 1989- investiční technik OÚNZ Břeclav 
 1989- 1993- správce nemocnice Hustopeče 
 1993- 2007- vedoucí stavební výroby- Renostav  
                                   Hustopeče 
 2006- zvolen místostarostou obce Starovičky. 
V zastupitelstvu Obce Starovičky práce v druhém 
volebním období. 
Schopnost běžné komunikace v němčině, práce na PC- 
běžný uživatelský software, trestní bezúhonnost. (PŠ) 
 
 
 
 
 
 
 
----------------------------------------------------------------------- 

Jednou větou …   
 

Vladimír DRBOLA 
 
Věk:  44 let 
Bydliště:  Starovičky 264 
Rodinný stav:  ženatý, 2 děti 
Dosažené vzdělání: úplné střední odborné 
    Po absolvování základní školy studium na 
              gymnáziu v Hustopečích, dále nadstavbové 

studium 
              SPŠ stavební - obor geodezie v Brně. 
              Obě školy ukončeny maturitou.  
Profesní kariéra: 
1983- geodet- Geofyzika a.s. Brno- geodetické práce pro 
          seismický průzkum v ČR. 
1983- 1985 - základní vojenská služba 
1985- 1995 - samostatný geodet – Geofyzika - provádění 
          projektů seismického průzkumu v ČR. 
1995- 2001 - hlavní geodet a vedoucí skupiny přípravných 
          prací - Geofyzika a.s.    
Seismické projekty v Africe ( Senegal, Kamerun) pro irské 
a americké těžební společnosti. 
Vedení týmu pěti techniků a 10-50 pomocných dělníků a 
figurantů – geodetické a GPS měření, logistika  postupu 
prací a návaznosti jednotlivých pracovních skupin, 
příprava       terénu pro vlastní seismický průzkum, provoz 
stavebních strojů, úprava příjezd. komunikací- buldozery, 
grejdry. 
2001- 2002 - hlavní geodet .-  seismický průzkum v ČR  
ve spolupráci s polskou skupinou Geofizyka Krakow. 
V důsledku snižování objemu seismických prací a 
ukončení činnosti Geofyzika a.s. – ukončen pracovní 
poměr. 
2002- 2006 - řidič mezinárodní kamionové dopravy Bors 
Břeclav a.s. 
2006 - zvolen starostou obce Starovičky. 
Práce v zastupitelstvu obce v období 1990 - 1998 
Schopnost běžné komunikace v angličtině, práce na PC- 
běžný uživatelský software, trestní bezúhonnost. (VD) 
 
 

Od 1.1.2007  Doc. JUDR. Milan 
Pekárek, CSc. poskytuje odbornou 
právní pomoc Obci Starovičky při 
jednání se správními úřady nebo 
soudy a připravuje jednání a 
rozhodnutí přestupkové komise 
obce.  
Po výzvě OÚ příslušným orgánům 
bylo provedeno vyčištění dálničního 
násypu spojené s prořezávkou keřů 
v úseku Luža - čerp.stanice Benzina 
a nadále probíhá komplexní údržba 
zeleně podél silnice na Šakvice. 
OÚ upozorňuje na dodržování 
vyhlášky Obce Starovičky č.2/2002 
čl.1 odst. 3 o znečišťování 
veřejného prostranství pobíhajícími 
psy. Porušování této vyhlášky bude 
řešeno přestupkovou komisí obce 
a následnou pokutou.  JMP Net 
upozorňuje na možnost odkoupení 
plynových přípojek vybudovaných 

občany a zkolaudovaných po 
1.4.2006. Výše ceny se pohybuje 
kolem 70%  skutečných nákladů. 
OÚ ve spolupráci s Diakonií 
Broumov vyhlašuje humanitární 
sbírku ošacení, lůžkovin, přikrývek 
- podrobnosti na Úřední desce OÚ. 
Tyto věci zabalené do igelitových 
pytlů se shromažďují na sběrném 
dvoře do 17.3.2007 - příjem každou 
sobotu  9-11 hod. 
V letošním roce bude projednána 
změna územního plánu zahrnující 
především rozšíření lokality pro 
výstavbu rod. domků - Tálky ( asi 
15 stav. míst ). Celkem bude tedy 
v této lokalitě  44 nových rodinných 
domů. Dále se změna týká 
vybudování nového areálu 
parkoviště u dálničního odpočívadla 
ve směru na Břeclav na ploše min. 
15 ha. (VD) 

Ve Starovičkách řádil Kirill  
(dokončení ze str.4)   
   Škody způsobené vichřicí byly na 
celém území republiky značné. 
Zahynuli čtyři lidé, téměř na jedné 
třetině území byla přerušena 
dodávka elektřiny. Desítky budov 
přišly o střechu, kolabovala 
železniční i silniční doprava, 
obrovské škody hlásil největší 
správce lesů firma Lesy ČR.  
   Škody způsobené ve Starovičkách 
také nebyly malé.Vítr na mnoha 
domech poškodil střechy, v ulici U 
Hřiště byly poškozeny téměř 
všechny domy. Značně byla 
poškozena i střecha na školní 
budově. Škody vznikly i na místním 
hřbitově a v areálu firmy Thermal 
Trend. Na poli pod Dědinou padla 
za oběť vichřici i letitá linda. (zt) 
 

    



  Životní prostředí      
Pod pojmem životní prostředí si 
všichni vybavíme prostor který nás 
obklopuje. Někteří z nás jdou ještě 
dál a představí si krajinu a voňavý 
les … 
   Jedná se tu vlastně o soubor 
různých zákonitostí a vztahů, na 
kterých se dnes už v hojné míře 
podílí člověk sám. Životní prostředí 
již dávno není prostorem plným 
luhů a hájů s voňavým senem. Je to 
prostředí které významnou měrou 
poznamenal člověk svojí aktivitou a 
existencí. Člověk si v rámci svého 
vlastního přežití a zjednodušení 
podmínek k životu, vytvořil okolo 
sebe prostor, který již vůbec není 
původním biotopem. Stal se 
správcem krajiny a jako takový nese 
za takovouto činnost plnou 
zodpovědnost. Postupně se ale 
ukazuje, že člověk mnohdy svoji 
úlohu neplní tak jak by měl, vytváří 
prostředí s toxickými jedy a 
narušuje tím jemnou přírodní 
rovnováhu. Nemůže již vypěstovat 
potraviny bez chemických postřiků, 
protože by mu nevzešla úroda. A 
tak se dostává množství chemických 
látek do půdy, vody a postupně tak i 
do lidských organismů. 
   Významnou měrou tím je 
ovlivněn chod našich vnitřních 
biologických hodin. 
   Když si otevřeme časopis ve 
kterém se chceme dočíst jak se 
správně stravovat, najdeme tam 
množství různých receptů a návodů 
jak postupovat. Nepodaří se nám ale 
v takovém časopise najít, jak byly 
potraviny vypěstovány a za jakých 
podmínek byly uskladněny. 
Dokonce ani potraviny s názvem 
BIO nesplňují 100 % jistotu, že 
potraviny byly pěstovány 
přírodním, neboli původním 
postupem – tj. bez postřiků, neboť 
v našem okolí již neexistuje prostor, 
který by nebyl jakkoli toxicky 
narušen a půda jen pro to, že se na 
ní právě neprovádí chemický 
postřik vůbec nezaručuje kvalitu. 
Cena těchto potravin navíc často 
převyšuje naše finanční možnosti a 
tak se mnohdy vracíme ke svým 
původním stravovacím zvyklostem 
a časopis odložíme v horším případě 
do popelnice a v  tom lepším, 
k recyklaci. 
   Člověk jako rozumná bytost tam 
někde ve své minulosti pozapomněl 
na  
jednoduché principy příčin a 
následků. Vše se vrací v koloběhu 
zpět a to co on sám do prostoru 
vyšle, se mu jako  
 

 
bumerang vrací oklikou zpět. 
Vezmeme si takový příklad 
s vynálezem PVC. Tato převratná 
věc přinesla člověku mnoho 
dobrého, ale zároveň nám do našich 
životů přinesla množství nových 
problémů. Povalující se hromady 
plastových lahví, které odfukuje vítr 
do polí a zahrad je jen smutnou 
připomínkou tohoto faktu. 
   A co takový vynález spalovacího 
motoru? Kromě pohodlných 
automobilů nám přinesl nový 
problém a to je znečistěný prostor 
zplodinami. Člověk je nucen tyto 
problémy řešit jaksi ,,za pochodu“ a 
tak dnes již nepotkáte na ulici 
mnoho kouřících osobních aut. 
   Jiná situace je ale v případě aut 
nákladních. Tady se přehlíží černý 
dým který se valí za výfuky, 
nezkoumá se, zda nebyl porušen 
zákon o limitních hodnotách 
zplodin. 
   V první míře je tu sledován 
finanční prospěch a tak je tu příroda 
opět ponechána napospas devastaci. 
My sami pak ještě po ní chceme, 
aby nám tato země plodila hojnou 
úrodu, ačkoli jí sami odmítáme 
cokoli vrátit zpět. Dokonce po ní 
chceme, aby se chovala dle našich 
přání, nepřejeme si mnoho deště a 
chceme raději dny plné slunce. 
Když nám i toto příroda dokáže 
splnit, jsme opět nespokojeni, neboť 
vidíme, že vegetace usychá a i my 
sami nechceme být vystavováni 
spalujícímu slunci a vysušováni 
nemilosrdným horkem. Nechceme 
si dokonce ani před domem vysadit 
listnaté stromy, protože bychom pak 
museli zametat listí... 
   Každý člověk jako individuální 
bytost, se může významnou měrou 
podílet na zlepšení svého životního 
prostředí. Nikdo z nás není úplně 
bezmocným jednotlivcem. Často je 
to jen naše vnitřní neochota některé 
věci vidět, často je to strach který 
nás svazuje a znemožňuje nám 
ukázat a projevit se jako láskyplné 
osobnosti ke svému okolnímu 
prostředí. 
                                                                        
Markéta Loskotová     
poradce pro zdraví 
Javorová 33, Hustopeče,  
tel. 777 899 924 
Loskotova.marketa@seznam.cz    
 
 
 
 
 
 
 
 

Masopust skončil! 
     A Popeleční středou, která je pro 
dospělé lidi od 18 do 60 let dnem 
přísného postu, začíná  
 
čtyřicetidenní doba postní, jako 
příprava na největší svátky 
církevního roku – velikonoce. 
 
     Označení popelem nám církev 
připomíná pomíjivost všeho 
hmotného, i našeho pozemského 
života a volá nás k sebeovládání a 
k nápravě života. 
     Ježíš Kristus na začátku svého 
veřejného vystoupení se 40 dní 
postil a modlitbou na poušti se 
připravoval na své poslání 
Vykupitele a Spasitele lidstva. 
V postní době si více než kdy jindy 
v roce připomínáme utrpení a smrt 
Bohočlověka, Ježíše Krista, které 
z lásky k nám podstoupil, aby nás 
osvobodil od hříchu a smrti. 
     I v dnešní době, kdy Bůh je 
mnoha lidem lhostejný, nám Bůh ve 
svém Synu podává pomocnou ruku 
a nabízí nám sílu a milosti 
k nápravě našeho života a obrácení. 
Potřebuje to každý z nás i celá naše 
společnost. 
     V postní době si více než jindy 
připomínáme slova:,,Tak Bůh 
miloval svět, že dal svého 
jednorozeného syna, aby žádný kdo 
v něho věří nezahynul a měl život 
věčný. Bůh přece neposlal svého 
Syna aby svět soudil, ale aby svět 
byl skrze něho spasen“. (Jan 3,16). 
Když si uvědomíme, co všechno 
Bůh učinil pro záchranu člověka, 
tak není pro nás tak těžké obrácení a 
náprava života, zbavování se 
špatných návyků a sebelásky. Tyto 
narušují nejen společenství 
s Bohem, ale i s lidmi. 
     O to radostnější bude naše 
prožívání velikonoc, kdy si budeme 
připomínat zmrtvýchvstání Ježíše 
Krista a skrze něho i naše vítězství 
nad hříchem a věčnou smrtí. 
 

Václav Fišer (21.2.2007) 
 

 

 
                                                     
Adéla 
 
 

mailto:Loskotova.marketa@seznam.cz


Ze školních tříd      
 

 
                                                                                                                       Šárka 
 
 
Vánoční posezení s dětmi a rodiči 
 
   Na 22. prosince jsme pozvali rodiče našich dětí na malé vánoční 
posezení. Tato akce se stala takovou naší tradicí, kdy maminky přinesou 
na ukázku a také k ochutnání své vánoční cukroví, mohou se na chvíli 
odreagovat od předvánočního shonu. 
   Celá akce začíná tím, že děti mají pod stromečkem dárečky (které 
zůstávají v MŠ). Společně si s dětmi zazpíváme koledy a navodíme 
si sváteční atmosféru. Poté nastává rozbalování dárků. Letošní 
školní rok se rodiče dětí mezi sebou domluvili a finančně přispěli na 
dárky pro děti. Děkujeme také Mysliveckému sdružení ve 
Starovičkách, které nám přispělo finanční částkou na nákup dárků. 
   Do rozbalování a sestavování dárků se letos zapojili i rodiče. Děti 
dostaly pracovní ponk, rytířský hrad, kadeřnický stolek, novou 
pěknou kuchyňku vybavenou robotem, mixérem, kávovarem a 
spoustu dalších dárků. 
   Toto společné posezení splňuje naše očekávání. Děti si pohrají 
s novými hračkami a rodiče si u dobré kávy a vynikajícího 
vánočního cukroví odpočinou od všedních starostí. 
 

Příjemný školní den 
 
     V úterý  ráno /7.2./ jsme se 
vydali   s panem učitelem na 
autobusovou zastávku, kde jsme 
trochu dováděli, hádali značky 
aut, jejich barvy a očima  
přitahovali autobus, který nás 
zaveze směrem Hustopeče. Celá 
naše třída, třeťáci, čtvrťáci i 
páťáci se těšila  na  příjemné 
dopoledne. 
     Za hezké vysvědčení   a za 
hezké chování ve třídě  jsme jeli 
do kina na  film ERAGON. 
Film se nám moc  všem líbil, 
dobro zvítězilo a hlavní hrdina 
/Ed Speleers/ překonal  všechny 
nástrahy, a hlavně celý promítací 
sál  patřil jen nám. Dopolední 
program pokračoval zajímavou 
návštěvou. Pan  ředitel Patloka 
nás  pozval na ZŠ Komenského 
a provedl nás celou školou.           
Překvapilo nás, jak je tato škola 
velká, málem jsme tam 
zabloudili. Ve třídách, kterými 
jsme procházeli, jsme poznávali 
známé tváře  našich bývalých 
spolužáků. 
     Odjezd domů se rychle blížil 
a my jsme se  už těšili domů. 
V naši školičce na nás už čekala 
paní kuchařka s dobrým 
obědem. Byl to  krásný den. 
                                                                       
Šárka Hovězáková  4.tř. a  
Dorča Pleskačová  4.tř. 
                

 
                                     Barunka                                                 Vojta 
 
 

 
                                      
                                                
 
 
 
 
 
 
                                            Honza 
 



Zápis do 1. třídy 
  
   V pátek 26. ledna 2007 se na naší škole uskutečnil 
slavnostní zápis žáků do 1. třídy. 
   Zápis probíhal v modré učebně, kterou ovládly 
pohádkové bytosti. Naši tři malí předškoláčci, aby 
byli přijati do 1. ročníku, museli ukázat, že jsou na 
plnění školních povinností dobře připraveni. Stejně 
jako Honza v pohádce (aby získal princeznu), plnili 
různé úkoly. Víla (Adélka Janoušková), čarodějka 
(Laura Hádlíková), sněhurka (Tonička Nečasová), 
Červená Karkulka (Anetka Bajková) a princezna 
(Šárka Cigánková) pro ně přichystaly pohádkovou 
cestu. Tato cesta měla 5 stanovišť, na kterých se 
čarovalo a kouzlilo. Předškoláčci ukázali, zda znají 
svoje jméno, rozlišovali geometrické tvary, poznávali 
barvy, čísla do 10, přednesli básničku, zazpívali 
písničku. Paní učitelka při plnění zábavných úkolů 
sledovala na jaké úrovni je jemná a hrubá motorika, 
prostorová orientace, matematické představy, 
vyjadřovací schopnosti, výslovnost, sluchové a 
zrakové vnímání, soustředění a zaujetí dětí. 
   Všechny děti úkoly splnily a dostaly zaslouženou 
odměnu. 
   Díky pomoci žáků a zaměstnanců naší školy 
proběhlo vše tak, jak mělo. Za to jim velice děkuji. 

      učitelka 1. ročníku Mgr. Lenka Brenkusová 
 
 

 
 
 
 
 

Nejlepší básník školy 
 
   12. ledna vyhlásila škola soutěž ,,O nejlepšího 
básníka školy“. Školáci mají za úkol složit vlastní 
báseň. Po nás menších se to nevyžaduje. My pouze 
chceme docílit toho, že si rodiče doma na chvíli 
sednou se svojí ratolestí a naučí se libovolnou 
básničku, kterou pak přednesou. Všechny děti, které 
se soutěže účastní bývají odměněny. Mareček Zach si 
dokonce s maminkou svou básničku složil. 
 

 
                                                                         LukášF. 
 
 

ČEKÁNÍ NA SNÍH 
Marek Zach 

 
UŽ JE TADY ZASE ZIMA 

KOULOVÁNÍ BUDE PRIMA. 
POSTAVÍM SI SNĚHULÁKA 
STUDENÉHO PAJDULÁKA. 

 
PROJEDU SE NA SANÍCH 

JENOM ABY NAPAD SNÍH. 
UŽ JE TADY ZASE MRÁZ 

ZA ROK PŘIJDE JISTĚ ZAS.    
 

 
 
   V nejbližší době nás čeká karneval, zápis do 
mateřské školy (březen) a pokud se zimy nedočkáme 
abychom mohli jezdit na lyžařský svah do Němčiček, 
budeme se připravovat na svátky jara 
VELIKONOCE. 
 

                                           Za MŠ Petra Novotná 
                                               vedoucí učitelka   

 
 

 
                                                                             Jakub           
 
 
 



 
                                                   Petra  
 
ZŠ a MŠ Starovičky připravují       
/v horizontu dvou měsíců/ 
 
**  lyžařský kurz pro žáky ZŠ /MŠ – 
bobování// - konec února 
**  divadelní představení  - Hustopeče 
– MŠ a 1. a 2. tř. ZŠ  21.2. 
** nejlepší bruslař školy /bude-li 
zimní počasí – únor/ 
**  zelený den – vítání jara /první jarní 
den/ 
**  výchovný koncert pro děti MŠ a 
žáky ZŠ na škole  
**  exkurze  žáků ZŠ  -   Thermal 
Trend Starovičky /konec března/ 
**   nejlepší malíř školy  /MŠ a ZŠ/ 

**   S U P E R S T A R  - březen /MŠ 
+ ZŠ/ 
** návštěva obecního úřadu – 
seznámení s nejdůležitějšími úkoly 
zastupitelstva  
**  ekologická výchova – jarní úklid 
v okolí školy + sběr  papíru   (řš)    
 
 
Školní družina 
Téměř všechny děti navštěvující ZŠ 
Starovičky zůstávají také ve školní 
družině. Zde mají možnost dále 
rozvíjet svoje znalosti a vědomosti 
získané nejenom ve školních lavicích.  
 

 
                                    David + Jakub 
 
 

Děti zde mají spoustu společenských 
her, stavebnic, hlavolamů, knih. 
K dispozici jsou jim také počítače, na 
kterých si pomocí zábavných 
programů procvičují učební předměty  
(angličtina, čeština, matematika), hrají 
postřehové hry, učí se vyhledávat 
potřebné informace pomocí internetu.  
Samozřejmě, družina je místem hlavně 
pro diskusi. Mluvíme o aktuálních 
tématech, připomínáme si významná 
výročí, celoroční lidové zvyky a 
tradice.  
Od začátku školního roku jsou děti 
zapojeny do hry „Poznej celý svět“, 
kde společně poznáváme světadíly a 
jejich státy. Děti jsou rozděleny do 
čtyř skupin a předhánějí se v plnění 
úkolů. K aktuálnímu státu si vždy 
povíme základní informace. Děti  nosí 
různé zajímavosti a fakta vyhledaná 
v encyklopediích, na internetu, nebo 
časopisech, vytváří výrobky, malují 
obrázky, sestavují jednoduché 
křížovky, za tyto činnosti  jsou 
bodováni. Vítězná skupina je v závěru 
etapy sladce odměněna. S příchodem 
jara a pěkného počasí budeme trávit 
více času na sluníčku. Všichni už se 
těšíme na procházky, hry, poznávání 
přírody a na tradice, které s sebou jaro 
přinese. Tak ať se nám vydaří…        
K.P.  
 
(Podle dvou dolních obrázků zkuste 
uhodnout, který stát je momentálně ve 
hře)

 
 
                                                                                                                       
 
 

 
           
 
 

 
 

                  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jirka 



 

 
 
Tříkrálová sbírka – přehled o darech   
 
rok Starovičky okr. Břeclav 

celkem 
2000 9 050,- 605 020,- 
2001 9 177,- 610 911,- 
2002 10 701,- 830 333,- 
2003 17 165,- 1 102 260,- 
2004 17 640,- 1 109 750,- 
2005 17 622,- 1 345 929,- 
2006 13 610,- 1 276 404,- 
2007 20 961,- 1 330 000,- 
                                                                        (AH) 

 
 

Na chvíli zpět o 30 let  
 
   Pod tímto názvem se uskutečnila dne 27. ledna 2007 
jedinečná akce v místním kulturním domě. Obecní úřad a 
především členové kulturní komise při OÚ uspořádali 
promítání starých amatérských filmů ze života obce 
z období let 1970 – 1985. Tehdejší události zachytili na 
filmový pás Milan Smutný a Karel Kostrhoun a podařilo 
se je zachránit především díky manželům Klecandrovým, 
kteří zajistili jejich digitalizaci. Filmové záběry byly 
uspořádány do několika tématických bloků - zima na 
vesnici, kopaná, stavba kabin pro sportovce, hasičské 
závody, různé oslavy apod. 
   O zpestření programu se postaraly děti z místní základní 
školy a hudebním vystoupením přispěli také Robert Zeman 
s Petrem Kadlecem. O celou akci byl mezi místními 
občany nečekaně velký zájem, sál kulturního domu byl 
plný. (zt) 
 
             
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
O promítání starých filmů byl velký zájem 
 

 
 
 
 

 
                     
                                                              Tonička  
 

 
Slavnostní zápis do 1. třídy 
Čarodějka, princezna, Červená Karkulka, Sněhurka a víla 
přichystaly pro předškoláčky pohádkovou cestu. 
 
 



Co nového v KADETU 
 
   V sobotu 17. února divadelníci 
z KADETU uzavřeli další etapu své 
činnosti – odehráli naposledy 
komedii Nepožádáš o manželku 
bližního svého v místním kulturáku. 
Zvolený žánr, komedie, měl u 
diváků velký úspěch a proto 
s největší pravděpodobností i další 
nastudovaný kus bude humorně 
laděný. 
   Letos poprvé bude boleradická 
Divadelní sešlost soutěžní krajskou 
přehlídkou divadelních 
ochotnických souborů s postupem 
vítěze na národní přehlídku do 
Vysokého nad Jizerou. Byla nám 
nabídnuta možnost se přihlásit 
s některým představením. Po 
projednání v souboru jsme tak 
učinili a přihlásili jsme se s naším 
dosud nejúspěšnějším představením, 
s Maryšou. Přehlídka se bude konat 
od 4. do 10. května. Pokud nás 
organizátoři zařadí do přehlídky, 
vynasnažíme se neudělat 
Starovičkám ostudu. 
   Koncem května nás čeká ještě 
jedna akce: pohostinské představení 
Limonádový Joe v provedení žáků 
9. třídy Základní školy Vranovice 
pod vedením našeho Petra Kadlece. 

Zhlédli jsme premiéru tohoto představení ve Vranovicích a moc se nám líbila. 
Věříme, že i u nás najdou vděčné obecenstvo a že se mladým začínajícím hercům 
bude dobře hrát. 
 

 
 
   Až tyto akce odezní, pustíme se s novou chutí a zápalem do nastudování nové hry, 
jejíž titul vám neprozradíme, protože ho sami neznáme. Něco to ale s určitostí bude, 
máme několik témat. 
   Co víme určitě, je potřeba alespoň jednoho, raději však více nových ochotníků – 
mužů do souboru. Již minule jsme tuto potřebu inzerovali, nikdo se však neodhodlal. 
Muži středního věku, kteří v sobě tušíte herecký talent, odhoďte zábrany a přihlaste 
se!  (JP) 

 
 

 

 
 
 
 

 

 

 
 
 



 Postřehy odjinud   
 
Starovičky – Londýn   (Miroslava Tomková) 

Jaký je rozdíl mezi životem v Londýně a životem ve 
Starovičkách? Rozdíl v životě ve vesničce se 750 obyvateli 
a v jedenáctimilionovém městě? Jaký je rozdíl mezi 
životem v České republice a v Britském království? Ano 
rozdíl mezi těmito dvěma místy je zcela zřejmý aniž 
bychom ho hledali. A přesto můj život v Londýně je velmi 
podobný tomu, jež jsem vedla v Čechách - jím, spím, 
chodím do práce, bavím se s přáteli ...  

                                             V pozadí Tower Bridge 

 V domě bydlím spolu s osmi Čechy. Jsou to tedy lidé 
vcelku podobné mentality, náboženství, zvyklostí, mluvící 
stejným jazykem a s podobnými plány do života. Ale 
jakmile zavřu dveře "našeho" domu a vyjdu na ulici, 
potkávám lidi různých ras a národností. Londýn mi snad 
nepřipadá ani jako anglické město. Je to mezinárodní 
velkoměsto v němž defilují lidé z nejrůznějších koutů 
světa. Vedle angličtiny často zaslechnu arabštinu, polštinu, 
výjimkou však není ani slovenština či čeština. Když sedím 
v autobuse nebo metru, koukám po rozložitých 
černoškách, útlých zahalených muslimkách, po slečnách 
oblečených podle nejnovější módy i po klucích 
v roztrhaných a špinavých riflích vracejících se z práce. 
Často přemýšlím, jaká vlna osudu je sem přinesla. Londýn 
je opravdu obrovské město plné lidí, aut, spěchu a pohybu. 
Lidé se neustále stěhují, přicházejí a odcházejí, ale přitom 
jako by se vlastně nic neměnilo.Přes den se na ulicích mísí 
lidé spěchající do práce s turisty lačnými po památkách a 
suvenýrech, v noci se město zaplní hloučky slavících, 
popíjejících "barových turistů" i odpočívajících 
pracujících. Londýn ve dne a v noci, to jsou dvě odlišná 
města, v obou případech však města pulsující životem. 

Když procházím po přelidněné Oxford Street, vždy na 
kratičký okamžik zavírám oči a představuji si prázdný 
chodník ve Starovičkách se všemi detaily mé cesty 
k domovu, vidím fialky na mezi a trávu mezi dlaždicemi 
chodníku... V Londýně jsou chodníky betonové a i kdyby 
tam tráva v nějaké spáře nakrásně chtěla růst, 
všudypřítomné davy lidí jí k tomu nedají ani tu nejmenší 

příležitost. Zato na zatravněných plochách a v parcích je 
vždy naprosto perfektní a dokonalý "anglický trávník", na 
němž se za příznivého počasí povalují stovky lidí, ať už 
jde o turisty, číšníky nebo top managery. Je pravda, že 
během hezkých dní jsou všechny travnaté plochy v 
Londýně přeplněné asi jako Hustopečské koupaliště v těch 
největších vedrech. Moc se mi líbí, že si tady téměř všichni 
dokáží v tom celodenním shonu ukrást alespoň malou 
chvilku v klidu a bezstarostně se válet v trávě a relaxovat. 
Myslím, že v tom jsme v Čechách trochu pozadu. 

Rozdíl je taky ve finančním zajištění. Když tak procházím 
po ulici a náhodně se zatoulám do obchodu a tam objevím 
nějakou "nepostradatelnou" věc, ať už je to salám, tričko, 
CD nebo telefon,  mohu si ji hned koupit bez výčitek, že 
nebudu mít na to, co musím běžně financovat. V Čechách 
procházím kolem výkladních skříní a říkám si: "To bych si 
JEDNOU chtěla koupit!" Stejně tak je rozdíl i na 
pracovním trhu. Protože v Londýně je obrovská migrace 
lidí, je tu i pestrá a stále se měnící nabídka pracovních 
míst. Není výjimkou, že zaměstnanci opouštějí svá 
zaměstnání ze dne na den a tak jejich nadřízení hledají 
rychlou náhradu. Nepotřebujete tedy hromadu papírů, 
potvrzení o vzdělání a předchozích zaměstnáních - 
dostanete příležitost a pokud práci zvládáte, je vaše.            

Zcela jistě se tedy dá v Londýně žít jinak, ale abych nebyla 
špatně chápána: dá se tu buď pracovat a žít, nebo pracovat 
a šetřit, podle toho s jakým záměrem jste sem přišli. Život 
tady totiž není opravdu nijak levná záležitost. V každém 
případě však pobyt v Londýně shledávám jako velmi 
zajímavý a obohacující, ať už se to týká zdokonalování v 
jazyce, poznávání lidí a jejich zvyklostí, mentality, 
náboženství a vzdělanosti či poznání sebe sama a svých 
možností a schopností. A tak jsem v Londýně dospěla k 
závěru, že i když je opravdu "všude dobře", tak na světě je 
jediné místo, kde jsem opravdu doma, a to je pod 
Pálavskými vršky.                              (pokračování příště) 
                                                    Více na www.starovicky.cz 
 
 

 
Londýnský zábavní park 

        
 
 
 
 

 
 
 
 
 

http://www.starovicky.cz


 Myslivecké sdružení buduje 
střelecký areál Na Podkově   
 
   Mezi aktivity, kterými se MS 
Starovičky zabývá, patří také 
střelby a střelecké závody na 
asfaltové terče. V areálu u 
Podkovy se doposud konaly 
střelby a soutěže pouze pro 
zábavu a trénink domácích 
střelců. To by se mělo v nejbližší 
době změnit. Pavel Prát, který má 
areál na starosti uvedl, že 
myslivecké sdružení má v úmyslu 
vybudovat Na Podkově střelecký 
areál, odpovídající současným 
požadavkům a normám pro 
pořádání veřejných střeleckých 
závodů. S realizací tohoto záměru 
bylo započato již v roce 2006. 
Podařilo se získat do vlastnictví 
pozemek, na kterém v tomtéž roce 

vysadili členové mysliveckého 
sdružení 15 ks lip a provedli 
základní úpravy terénu. 
   Činnost myslivců ze Staroviček 
podpořil i Jihomoravský kraj, 
když jim počátkem tohoto roku 
schválil finanční dotaci na 
vybudování ,,loveckého kola“ ve 
výši 100 000,- Kč. Tato částka by 
měla být použita především na 
zakoupení automatického 
vrhacího zařízení a také na 
pořízení travní sekačky na údržbu 
celého areálu. 
   Práce na budování střelnice by 
měly být ukončeny nejpozději do 
poloviny letošního roku, neboť na 
začátek července je již stanoven 
pevný termín konání střeleckých 
závodů. Málokdo ví, že myslivci 
ze Staroviček patří mezi první 
průkopníky a propagátory 

střeleckých soutěží tříčlenných 
družstev. Od roku 2005 se účastní 
soutěží družstev, určených pro 
myslivecká sdružení okresu 
Břeclav. V letošním ročníku se 
soutěže účastní družstva 
Staroviček, Velkých Pavlovic, 
Šakvic a Popic. A právě 
v Popicích bude závěr celého 
letošního seriálu a slavnostní 
vyhodnocení soutěže. MS 
Starovičky bude hostitelem 
soutěžících družstev dne 6. 
července. Den předtím (5.7.2007) 
se bude konat soutěž domácích 
střelců a 7. července si mohou 
vyzkoušet své střelecké umění i 
zájemci z řad veřejnosti. O 
občerstvení bude jako vždy 
postaráno. Všichni jste zváni. (zt) 

 
 

TJ Starovičky 
 
   Dne 13. 1. 2007 se uskutečnila výroční členská schůze 
fotbalového oddílu TJ Starovičky za přítomnosti 42 členů 
(včetně žáků). Bylo zde zhodnoceno období roku 2006, a 
to jak po sportovní, tak po hospodářské stránce.  
   Hlavní změnou bylo zvolení nového výboru a kontrolní 
komise fotbalového oddílu a to v následujícím složení: 
předseda Stanislav Novák, 1.místopředseda Václav 
Hovězák, 2. místopředseda Vlastimil Ovísek, jednatel 
Kamil Juška, ekonomka Blanka Šebestová, členové výboru 
ing. Milan Oliva, Pavel Lang, Radim Hovězák, Jan Babák, 
Magda Skulínková, Dr. Karel Pavliňák, Oldřich Lesner, 
Vít Hovězák, Radek Horák, Jiří Prokeš a Jaroslav 
Kotouček, členové kontrolního výboru: Dr. Karel 
Pavliňák, Luděk Galečka, Ivan Nečas. 
  Dále bylo projednáno a  schváleno:  

-  výše členských příspěvků – žáci 50,-- Kč, dospělí 
100,--  Kč za rok 

-  návrh na opravu zábran za brankami  
-  úprava okolí kabin včetně zastřešeného posezení 
-  ve spolupráci s obcí vyřešit zavlažování hrací 

plochy  
-  prodej permanentních vstupenek na domácí 

utkání 
-  přihlášení družstva žáků do soutěžního ročníku 

2007/2008 
 

   Mužstvo dospělých již zahájilo svou zimní přípravu, 
v rámci které se  účastní i  hokejových utkání na zimním 
stadionu v Břeclavi. Součástí zimní přípravy bude také  
soustředění ve dnech 1. až  4. března 2007 v Beskydech.  
 

 
Také družstvo žáků trénuje každý pátek v tělocvičně 
Základní školy Starovičky, ve spolupráci s Obecním 
úřadem se účastní  veřejného bruslení a dle počasí začne 
trénovat i na hřišti. 
   TJ Starovičky uspořádala 24.2.2007 sportovní a 
maškarní ples a touto cestou děkuje všem příznivcům a 
sponzorům, kteří se na této kulturní akci podíleli. Výtěžek 
bude použit na činnost TJ a rozvoj mládežnické kopané. 
   Rádi také uvítáme Vaše návrhy a nápady na zlepšení 
chodu a činnosti našeho fotbalového oddílu. S důvěrou se 
můžete obrátit na kteréhokoliv člena výboru. (KJ) 

 
 

Cena Fair play pro Luboše Svozila  
 

V říjnu roku 2006 vyhlásil Okresní fotbalový svaz 
anketu „Fotbalista roku 2006“, aby ocenil ty, kteří svými 
sportovními výkony reprezentují fotbalové oddíly našeho 
okresu.  24. února 2007 v 18.00hod. se v sále divadla 
v Boleradicích uskutečnilo vyhlášení ankety. S radostí 
můžeme oznámit, že v rámci slavnostního večera byl 
oceněn také náš hráč Luboš Svozil, který převzal cenu 
„Fair play“. Cena byla udělena za sportovní čin v průběhu 
mistrovského utkání na hřišti družstva Týnce, kde se 
Luboš Svozil přiznal k rohovému kopu, i když to hlavní 
rozhodčí neviděl. Z následující herní situace padla jediná 
branka utkání, která rozhodla o vítězství Týnce 1:0 i 
přesto, že bylo mužstvo Staroviček v tomto zápase lepší. 
Po zápase podali hráči Týnce návrh na ocenění 
sportovního činu Luboše Svozila. Blahopřejeme a přejeme 
spoustu dalších sportovních úspěchů. (KJ) 

   



Poslední leč 
 
   V sobotu 16.12. pořádalo Myslivecké sdružení 
Starovičky Velký hon letošní sezóny, na který večer 
navazovala již tradičně taneční zábava „Poslední leč“. 
Hrála zde dechová hudba Palavanka v malém obsazení. 
Samozřejmostí byly zvěřinové speciality - tradičně daňčí 
svíčková a daňčí guláš. Také tombola nezklamala. O 
prodej losů byl obrovský zájem, čemuž se nemůžeme divit 
při takových hlavních cenách, jakými byla srna, sele 
divočáka či ostatní zvěřina. Do stavu mysliveckého byli 
pasováni adepti Luděk Galečka, Luděk Tomeška a 
Miroslav Janoušek. O tom, že je již tradičně o „Poslední 
leč“ velký zájem svědčí spousta hostů z řad členů 
družebních mysliveckých sdružení i zaplněný sál  
ostatní veřejností.  (VD)  
  

 
                                                  Pasování adeptů myslivosti 
 
 
Chasa vystupovala na plese v Klatovech a 
v Hustopečích 
 
   Krátce po vystoupení naší chasy v televizním pořadu na 
Žofíně, nás čekalo další vystoupení. A hned na dvou 
akcích zároveň. V sobotu 17. února se jedna část chasy 
vypravila na krojový ples do Hustopečí, kam jsme byli 
pozváni. Společně s místními a ještě s tanečníky 
z Morkůvek jsme tančili při slavnostním zahájení plesu 
Moravskou besedu. Zde se úspěšně představili také naši tři 
nováčci – Tereza Bízová, Petra Pěnčíková a Petr Šmerda, 
kteří tímto ukázali, že je náš folklór zajímá a baví. A nás 
„starší“ uklidnili, že budeme mít  schopné nástupce. 
   Druhá část chasy jela s kapelou Hornobojani do Klatov, 
kde se konal ples Přátel Moravy. Odjížděli jsme v 11 
hodin dopoledne, na místo jsme dorazili kolem 18 hodiny. 
Po vybalení věcí a večeři se rychle přiblížil začátek plesu. 
Ve 20 hodin nás plný sál (asi 200 příznivců Moravy) 
přivítal nadšeným potleskem. V sále byla po celou dobu 
skvělá nálada, zpestřením bylo krátce po půlnoci sólo na 
„ruby“, kde si děvčata oblékla chlapecké kroje a chlapci 
měli krátké sukýnky. Zábava byla ukončena kolem 3 
hodiny ranní, kdy si plný sál zazpíval píseň          „S 
pánem bohem“. 
   Unavení, ale zato plní zážitků jsme se vrátili do 
Staroviček v neděli, kolem 10 hodiny dopoledne. (VDm)  
 
 
 
 
 

 

 
 
 
Obecní-krojovaný ples ve Starovičkách 
 
Jak všichni víte, v sobotu 10. února se u nás ve 
Starovičkách konal obecní krojovaný ples, který ve 
spolupráci s místní chasou připravili členové obecního 
zastupitelstva. K tanci a poslechu hrála dechová hudba 
Palavanka, v čele s kapelníkem Hynkem Novotným. 
Slavnostní zahájení plesu provedlo 8 krojovaných párů 
starovičské chasy, které předvedly předtančení Moravské 
besedy. Předvedený výkon místní chasy sklidil uznání, za 
což patří velký dík především paní Plné z Hustopečí, která 
s mladými tanečníky celé vystoupení nacvičila. Kytice 
květů byla jen malým poděkováním za její obětavou práci. 
Po předtančení následovala volná zábava a kolem půlnoci 
přišlo na řadu očekávané losování bohaté tomboly.  
Poslední úder do bubnu ukončil taneční zábavu kolem 
druhé hodiny v noci. 
Podle ohlasu a reakcí účastníků plesu, se můžeme 
domnívat, že se ples vydařil. Snad chyběli jen přespolní 
krojovaní a byla malá účast krojovaných z řad domácích 
občanů. Doufejme, že příště si dodá odvahu více z nás a 
situace se zlepší. 
   Nacvičováním Moravské besedy a jejím předvedením 
jsme bavili nejenom sebe, ale snažili jsme se pobavit 
především Vás – obyvatele Staroviček, a také jsme chtěli 
přispět k pestřejšímu kulturnímu životu v obci. Pozitivní 
na této činnosti je i skutečnost, že se k nám hlásí další 
mladí členové a také, že výtěžek z plesu bude věnován na 
obecní akce pro děti (např. Den dětí). (VDm) 
 

 
                                                                Nikola + Aneta 
 
 
 
 



 Šachový turnaj   
 
   Dne 26. prosince se ve 
Starovičkách uskutečnil již tradiční 
šachový Vánoční turnaj o pohár 
starosty obce. Čtvrtý ročník se 
konal v prostorách obecního 
hostince a zúčastnilo se jej celkem 
12 hráčů. Držitelem poháru a 
celkovým vítězem turnaje se stal 
Vlastimil Mazůrek, který ve 
finálovém souboji  porazil Martina 
Tomka (oba dva ze Staroviček). O 
třetí místo se podělili Pavel Lang 
(Starovičky) a Miroslav Polívka 
z Hustopečí. (zt) 
 
 
 
 
 

 
Kulturní akce 
 
Vážení spoluobčané, 
děkujeme za vaši účast na akcích, které proběhly v měsících lednu a únoru, nyní 
bychom vás rádi seznámili s programem na jarní měsíce. 
Každoroční dětský karneval, který pořádají maminky proběhne 3. března ve 14 
hodin.  Můžete se těšit na zábavné odpoledne s dětskou diskotékou, hrami a 
bohatou tombolou.  
22.dubna, na Den Země, chceme vzdát hold přírodě slavnostním odpolednem, 
společně zasadíme nový strom a projdeme se naučnou stezkou po okolí 
Staroviček. 
Na 28. dubna chystáme Čarodějnický rej u táboráku na hřišti. Do řádu čarodějů a 
čarodějnic pasujeme všechny, kteří projdou zkouškami. Nebojte se obléknout do 
kostýmů, oprašte stará kouzla, nastartujte košťata a připravte si hudební nástroje.  
Květen je ve znamení kultury. Začátkem měsíce se uskuteční tradiční sraz rodáků 
a ochutnávka vín s večerní zábavou. 
Také vás pozveme do divadla.  Žáci ZŠ Vranovice oživí kouzlo divokého 
Západu, falešných hráčů a kladných ctitelů zákona v divadelním představení 
Limonádový Joe.  
Pro všechny, kteří se rádi baví připravujeme zájezd do divadla v Boleradicích. 
Termíny a podrobnosti jednotlivých akcí budou upřesněny na plakátech. (KP) 

 
  

Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky, Hlavní č. 43, PSČ 693 01, tel. 519 414 035, e-
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(VD), Anna Haluzová (AH), Kamil Juška (KJ), Petra Novotná, Josef Panic (JP), Dr. Karel Pavliňák (řš), Pavel 
Šafařík, Hana Šmerdová (HŠ), Šárka Hovězáková, Dorča Pleskačová, Marek Zach, Miroslava Tomková, Zdeněk 

Trněný (zt), děti z MŠ a ZŠ Starovičky.   
 
 
 
 
Anketa 
Počínaje tímto vydáním bude dle potřeb také v některém z následujících čísel umístěna anketa čtenářů, která by měla 
reprezentovat mínění obyvatel obce k danému problému a bude tak jednou z možností zapojení Vás všech do dění v obci. 
Vždy v následujícím zpravodaji bude anketa vyhodnocena. Vypln ěné kupony prosím vhoďte do schránky Obecního úřadu, 
která je umístěna u úřední desky. 
 
------  zde odstřihnout   --------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
                                                                                         
 

A. Sběr plastů 
1.    Stačí stávající kontejnery na plastový odpad s možností uložení dalšího plastového odpadu v otevíracích 
       hodinách na sběrném dvoře. 
2.   Uvítám sběr plastů např. 1x měsíčně svozem plastového odpadu v igelitových pytlích přímo od jednotlivých 
      domácností a zrušení kontejnerů. 
3.   Uvítám kombinaci obojího sběru např. v letních měsících, kdy je největší množství odpadu z PET lahví. 
       

B. Prodej nových stavebních míst. 
 1.    Prodávat nová místa jen místním obyvatelům, protože kapacita stavebních míst na  obecních pozemcích je v současnosti 
        asi 35 parcel, výstavbu dále nerozšiřovat a soustředit se na rozvoj „staré části“ obce. 
2. Prodávat nová místa všem zájemcům, ale v jednotlivých etapách výstavby vždy dát přednost místním stavebníkům, 
        výstavbu dále nerozšiřovat a soustředit se na rozvoj  „staré části“ obce. 
3. Prodávat nová místa všem zájemcům, ale v jednotlivých etapách výstavby vždy dát  přednost místním stavebníkům, 
        výstavbu dále rozvíjet výkupem nových pozemků od  soukromých osob. 
 
Zakroužkujte prosím zvolenou variantu a vhoďte do schránky Obecního úřadu. Děkujeme.        (anketa - únor 2007) 

mailto:mail:starovicky@starovicky.cz

